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P r o t o k ó ł  Nr XLI/2022 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 9 grudnia 2022r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

3) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

5) Anna Kowalik – obsługa rady gminy 

6) radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

         2022-2035, 

    b)  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

3. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg obrad sesji: 

Ad.1 
Czterdziestą pierwszą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn. 

Poinformował, że sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy w związku z koniecznością 

rozpatrzenia i podjęcia dwóch uchwał. 

Przewodniczący Rady poinformował dalej, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji. 

Sławomir Młodawski złożył wniosek formalny o odczytanie komunikatu Wójta Gminy, który 

ukazał się na stronie internetowej gminy w sprawie odśnieżania dróg. W związku z tym, że gro 

mieszkańców, szczególnie starszych, rzadko korzysta z internetu chciałby żeby to znalazło się 

w programie sesji. 

Jacek Krzepkowski zapytał, czy wystarczy jeżeli Wójt odczyta na końcu sesji komunikat bez 

głosowania nad wnioskiem, na co radny wyraził zgodę. 

Więcej uwag nie zgłoszono do porządku obrad 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku. 

Za przyjęciem porządku obrad XLI sesji Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XLI sesji Rady został 

zatwierdzony przez Radę. 

Ad. 2  

a/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. Dodała, że zmiany w uchwale zostały zawarte w objaśnieniach a wynikają ze zmian  
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w budżecie gminy i stąd zachodzi konieczność dostosowania uchwały do wprowadzanych 

zmian. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLI/288/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2022-2035. 

b/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Bliżyn na 2022 rok odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. W trakcie odczytywania 

uchwały Pani Skarbnik prosiła o poprawienie błędnie użytego w § 1 ust.3 zwrotu „umowy” 

zamiast „uchwały”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  
Aneta Smulczyńska nawiązała do jednej ze zmian w budżecie gminy dotyczącej 

zabezpieczenia środków na zimowe odśnieżanie dróg. Zwróciła się do Wójta o wyjaśnienie 

mieszkańcom dlaczego dotychczas ogłoszone przetargi zakończyły się niepowodzeniem i jakie 

działania zamierza się podjąć w najbliższym czasie aby zabezpieczyć utrzymanie dróg  

w okresie zimowym. 

Wójt na wstępie odczytał komunikat, który ukazał się na stronie internetowej gminy w tej 

sprawie: 

„W związku z prognozami na najbliższe dni zapowiadającymi obfite opady śniegu, poniżej 

przedstawiam informację o sytuacji jaka nastąpiła w Gminie Bliżyn w związku z brakiem firmy, 

której gmina mogłaby zlecić wykonanie utrzymania w przejezdności dróg gminnych  

i powiatowych. Od lat dziewięćdziesiątych gmina zlecała odśnieżanie dróg gminnych firmom 

wyłonionym w drodze przetargu nieograniczonego, a od roku 2010 na podstawie porozumienia 

również dróg powiatowych. W sumie do odśnieżania jest ok. 85 km dróg asfaltowych i 29 km 

o nawierzchniach tłuczniowych i gruntowych. W tym roku po raz pierwszy nie wyłoniono 

wykonawcy, gdyż po ogłoszeniu dwóch przetargów (w październiku oraz listopadzie) nie 

wpłynęły żadne oferty, natomiast w trzecim cena oferty trzykrotnie przekraczała ceny płacone 

wykonawcy do tej pory. Mimo licznych rozmów jakie podjąłem w ostatnim okresie z różnymi 

przedsiębiorcami świadczącymi usługi odśnieżania, nie udało się podpisać umów z powodu 

niestabilnej sytuacji i na rynku cen paliw, materiałów oraz kosztów utrzymania sprzętu  

i pracowników przez te firmy. W związku z powyższym zadania związane z odśnieżaniem 

Gmina Bliżyn będzie realizować we własnym zakresie. W tym celu zostaną zabezpieczone 

środki finansowe na zakup pługopiaskarki, piaskarki, a ciągnik, który jest własnością gminy, 

będzie wyposażony w osprzęt do odśnieżania oraz zostanie zakupiona mieszanka piasku z solą. 

Gotowość do samodzielnego odśnieżania planujemy osiągnąć ok. 20 grudnia. Do tego czasu 

planujemy zlecić zadania związane z odśnieżaniem firmom zewnętrznym. Zdaję sobie sprawę, 

że ta sytuacja będzie miała negatywny wpływ na poruszanie się po drogach w najbliższym 

czasie i wystąpią utrudnienia w ruchu. Oczywistym jest fakt, że nie ma wytłumaczenia, iż  

w grudniu nie mamy jeszcze zabezpieczonego zimowego utrzymania dróg i odpowiedzialność 

za tą sytuację spada na Urząd Gminy i na mnie osobiście jako Wójta Gminy Bliżyn. Proszę nie 

winić za zaistniałą sytuację radnych ani sołtysów, a ja osobiście wyrażam nadzieję, że kroki 
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podjęte przeze mnie oraz pracowników urzędu gminy pozwolą zabezpieczyć przejezdność 

dróg.” 

Wójt dodał, że rynek w ostatnich dwóch latach od pandemii bardzo się zmienił jeżeli chodzi  

o działalność firm. Ceny wcześniej były korzystne dla gminy. Inflacja i znaczny wzrost cen 

materiałów, paliwa, soli, kosztów pracowniczych doprowadziły do sytuacji, że mimo 

ogłoszonych przetargów nie udało się wyłonić wykonawcy. Dlatego Gmina planuje przejść na 

samodzielną realizację usług związanych z odśnieżaniem przy pomocy sprzętu własnego, 

pracowników oraz dodatkowego zlecania usług w okresie przejściowym. Wójt przeprosił za 

zaistniałą sytuację. Oferty złożone w przetargu były trzykrotnie wyższe od dotychczasowych, 

za trzy dni odśnieżania gmina ma używaną odśnieżarkę. Dodał, że czas jest taki, że pewne 

rzeczy nie są możliwe do utrzymania według dotychczasowych metod. 

Jacek Krzepkowski zwrócił uwagę na opóźnienie w ogłoszeniu przetargu na zimowe 

odśnieżanie dróg. Środki na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie na 2022 rok, który był 

uchwalony w grudniu 2021 roku. Dlatego przetarg mógł odbyć się w miesiącu maju bądź  

w czerwcu by wyłonić wykonawcę. Wójt ten temat już wyjaśnił, że był to błąd ze strony urzędu. 

Krzysztof Jurek podkreślił, że komunikat Wójta w sprawie odśnieżania wyszedł po części  

z jego inicjatywy ponieważ konieczne było przekazanie takiej informacji mieszkańcom a także 

by radni wiedzieli jak w tym przypadku rozmawiać z mieszkańcami. Dodał, że szukano 

rozwiązań, odpowiedniego pojazdu, który by spełniał kryteria żeby można nim odśnieżać drogi. 

Środki na ten cel zabezpieczone w budżecie są niewystarczające ale radny ma nadzieję, że 

wybrany pojazd, może nie wygląda okazale, ale będzie spełniał swoje zadania. 

Wójt dodał, że tematem tym zajmuje się od kilku tygodni wspólnie z sekretarzem, który 

zaangażowany jest osobiście w te działania. Szukano pojazdu razem z osobami, które 

pracowały na tego typu pojazdach. Krąg pojazdów przymierzanych do zakupu przez gminę jest 

ograniczony ze względu na dostosowanie ich do specyfiki gminy: dość wąskich dróg, 

wzniesień, musi być to samochód z napędem na cztery koła. Wójt podziękował radnym za 

zrozumienie tematu i obecność na sesji zwołanej w krótkim czasie. 

Sławomir Młodawski zapytał o miejsce postoju samochodu. 

Wójt wyjaśnił, że będzie baza przechowywania piasku i pojazdów u prywatnego 

przedsiębiorcy natomiast ciągnik będzie we władaniu gminy, w ogrodzonym terenie. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLI/289/2022 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady dodał, że Rada podjęła uchwałę dokonując przesunięcia środków by 

zakupić sprzęt i zabezpieczyć przejezdność dróg w okresie zimowym, co już leży w gestii 

Wójta i pracowników Urzędu. Ponadto prosił o umieszczenie na stronie internetowej gminy  

i BIP-ie numeru telefonu na który mieszkańcy mogliby zgłaszać swoje uwagi dotyczące 

odśnieżania. 

Wójt wyjaśnił, że taka informacja zostanie opublikowana w poniedziałek. 

Szymon Mastalerz prosił również o opublikowanie na stronie internetowej gminy informacji 

na temat dowozu węgla, na który mieszkańcy oczekują.  

Wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy informując, że gmina ma zapewnienie że w dniach 13, 

14 i 15 grudnia dotrze pierwsza partia węgla w ilości 125 ton. Zapotrzebowanie zostało złożone 

dwa tygodnie temu na 350 ton orzecha i ekogroszku tzw. groszku we frakcji 5-25mm. Dzisiaj 

otrzymał informację z TAURON-u że druga partia węgla będzie po świętach. Węgiel pochodzi 

z kopalni Sobieski i Janina, jest to polski węgiel i z tego co słychać w innych gminach jest 

dobrej jakości. Opóźnienie w dostawie węgla wynika z tego, że kopalnie nie nadążają z jego 

wydobyciem. Osoby, które złożyły wnioski na zakup węgla zostały zweryfikowane, bo tylko 
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mogą je złożyć osoby, które otrzymały dodatek węgłowy a następnie powiadomione  

o dokonaniu przedpłaty faktury. Gmina musi się zabezpieczyć przed tym, żeby węgiel został 

zakupiony przez mieszkańców a nie pozostał na placu ponieważ gmina nie może posiadać 

węgla do sprzedaży. Jeżeli będzie potwierdzenie dostawy kolejnej partii węgla to osoby  

w kolejności złożenia wniosków będą zapraszani do gminy w celu pobrania i opłacenia faktury. 

Dlatego stosuje się taki sposób postępowania by nie doszło do sytuacji, że osoby które zapłaciły 

za węgiel na przykład dzisiaj będą czekać na dostawę do końca stycznia, co może skutkować 

pretensjami mieszkańców że mogły ten węgiel nabyć wcześniej w innym miejscu. Są również 

takie sytuacje, że mieszkańcy mają wystawione faktury i nie dokonują płatności przez co 

wydłuża się czas oczekiwania kolejnych osób chętnych do odbioru węgla. Informacja ukaże się 

w przyszłym tygodniu na stronie internetowej gminy i na facebooku jak będzie wiadomo kiedy 

dotrze węgiel i w jaki sposób mieszkańcy będą mogli go odebrać. 

Krzysztof Olczyk zapytał na jakim etapie jest wypłata dodatków węglowych. 

Sekretarz wyjaśnił, że wypłata dodatków węglowych odbywa się na bieżąco po otrzymaniu 

środków na ten cel. W większości te dodatki zostały już wypłacone. Na dzień dzisiejszy 

problematyczna jest wypłata dodatków węglowych osobom, które zostały objęte poprawkami 

do ustawy. W takiej sytuacji na miejsce musi udać się komisja składająca się z dwóch 

pracowników urzędu w celu zweryfikowania czy dana osoba jest uprawniona do otrzymania 

dodatku węglowego. Jeżeli wnioski są zweryfikowane pozytywnie to gmina występuje o środki 

do Wojewody i wypłata następuje w miarę otrzymanych środków. 

Krzysztof Olczyk zapytał na jakim etapie obecnie jest wypłata tych środków. 

Beata Ozan wyjaśniła, że zapotrzebowanie do Wojewody poszło na 2 mln zł a przyznano 

170tys.zł. Obecnie wypłacane są wnioski złożone we wrześniu. Wniosków jest jeszcze dużo do 

wypłaty bo na ponad 2 mln zł. 

Ad. 8 

Obrady sesji trwały od godz. 1605 do godz. 1640. 

Czterdziestą pierwszą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 
 

 

 

 


